



**THE SOCIETY FOR THE STUDY OF EGYPTIAN ANTIQUITIES/
LA SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ÉGYPTES ANCIENNE
2026 SCHOLARS' COLLOQUIUM
CALL FOR PAPERS**

Le version française suite

The Society for the Study of Egyptian Antiquities/Société pour l'Étude de l'Égypte Ancienne invites all doctoral level graduate students and senior scholars to submit proposals for papers to be given at this year's Scholars' Colloquium, to be held on **NOVEMBER 6th and 8th, 2026** in Toronto. The deadline for submission is **August 31st, 2026**. Papers will be hybrid, delivered both In Person and Live via Zoom. Please indicate whether or not you will be present in person.

Proposals for Scholars' Colloquium papers will be accepted in the fields of Egyptology, Anthropology, Classics, Fine Arts, Archaeology, Nubian Studies and related fields on ANY topic connected with pre-dynastic, pharaonic, Hellenistic, Roman or Coptic Egypt, but must represent an original contribution to the field. Presentations may be given in either English or French. Papers may not exceed 20 minutes in length.

Since a limited number of proposals will be accepted, papers will be vetted by committee. Interested scholars should send a title and brief abstract of their proposed paper to the Scholars' Colloquium Coordinators at scholarscolloquium@thessea.org or sseacolloquium@gmail.com. Please note that only proposals submitted in electronic format [i.e. via email] will be considered. Abstracts must not exceed 350 words in length. Preference may be given to scholars who intend to present in person.

The SSEA/SÉEÀ is also holding its 49th Annual Symposium on NOVEMBER 7th. The Colloquium is held in conjunction with the Symposium. The topic for this year's Symposium is ***Feastes and Festivals in Ancient Egypt***. It will also be held in hybrid form, both In Person and live via Zoom. More information about the program for the weekend will be forthcoming.

We look forward to receiving abstracts from scholars from around the world and invite your submission with eager anticipation. This will be a memorable colloquium. Papers accepted for the Scholars' Colloquium are not limited to the topic of the Symposium, and no preference will be given to proposals based on topic. Please also note that the SSEA is soliciting proposals for the Scholars' Colloquium only.

All participants in the Scholars' Colloquium will be expected to pay the appropriate registration fee in advance. Presenters must be SSEA members. To become a member, visit the SSSEA website, www.thessea.org, and click "Join us".

The Sally L. D. Katary Scholarship is available to Student Members of the SSEA or post-doctoral Young Scholar. This award may be given for any one of the following:

- A. To an applicant who would not otherwise have funding to travel to Toronto, to present at SSEA Scholars' Colloquium;
- B. To an applicant, to present the paper presented at the Colloquium to another academic conference, within or outside of Canada;
- C. To an applicant to travel to a museum/collection to pursue Egyptological research, including participating in an SSEA-sponsored excavation in Egypt or conducting on-site research.

Which category(ies) is/are awarded will depend upon the applications received during the Scholars' Colloquium call for papers process. Potential applicants must state their interest at the time they submit to the Scholars' Colloquium Committee, indicating the category for which they are applying. For further details, see the SSEA Website, at: www.thessea.org.



**COLLOQUE ANNUEL DE LA SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ÉGYPTE ANCIENNE/
THE SOCIETY FOR THE STUDY OF EGYPTIAN ANTIQUITIES, ÉDITION 2026
APPEL À CONTRIBUTIONS**

La Société pour l'étude de l'Égypte ancienne/The Society for the Study of Egyptian Antiquities a le plaisir de vous annoncer son colloque annuel qui se tiendra **du 6 et 8 NOVEMBRE 2026** à Toronto au Canada. Les communications seront **hybrides**, présentées à la fois en personne et en direct via Zoom. À cette occasion, la Société invite les doctorant·e·s, les chercheur·euse·s postdoctoraux, les professeur·e·s et les autres membres de la communauté scientifique à soumettre leur proposition de présentation orale avant la date limite du **31 août 2026**.

Les personnes candidates doivent démontrer que leur proposition constitue une contribution nouvelle et non publiée à l'avancement du savoir dans les champs de l'égyptologie, de l'anthropologie, des études classiques, de l'histoire de l'art, de l'archéologie, des études nubiennes ou dans tout autre domaine dont le cadre spatio-temporel est l'Égypte prédynastique, pharaonique, gréco-romaine ou copte. Les présentations, qui peuvent être faites en anglais ou en français, ne devraient pas durer plus de vingt minutes.

Le temps de présentation étant limité, seul un certain nombre de propositions pourra être accepté, suite à leur évaluation par un comité de sélection. Les personnes intéressées à faire une communication au colloque sont invitées à en envoyer le titre et le résumé [d'un maximum de 350 mots, par courriel] au comité organisateur à l'adresse courriel suivante: scholarscolloquium@thessea.org ou sseacolloquium@gmail.com. La proposition devra indiquer si vous serez sur place ou à distance pour votre présentation. La priorité sera accordée aux chercheur·euse·s dont la présentation sera offerte en personne.

Veuillez prendre note que la SSEA organise également la 50^{ème} édition de son symposium annuel, « Banquets et festivals en Égypte ancienne » **le samedi 7 NOVEMBRE 2026**, soit la même fin de semaine que le colloque. Le présent appel à contributions ne vaut que pour le colloque et les sujets proposés par les personnes candidates n'ont pas à être en lien avec la thématique principale du symposium. Toutes les personnes participant au colloque des chercheurs seront tenus de payer les frais d'inscription appropriés à l'avance.

Parmi les membres étudiants de la SSEA qui en font la demande, certains bénéficieront d'une inscription sans frais, celle-ci étant défrayée par les fonds de **la Bourse étudiante à la mémoire de Sally D. Katary**. Si vous souhaitez que votre candidature soit considérée, veuillez svp nous en aviser en soumettant votre proposition de communication.

La bourse en mémoire de Sally L. D. Katary est disponible aux membres étudiants et aux chercheur·euse·s postdoctoraux souhaitant présenter au colloque des chercheurs. Celle-ci vise à soutenir:

- A) Une personne provenant de l'extérieur de la Région du Grand Toronto qui ne pourrait pas se permettre le voyage afin de présenter au colloque des chercheurs de la SSEA;
- B) Une personne provenant de la Région du Grand Toronto ayant présenté lors d'un colloque annuel de la SSEA afin qu'elles offrent la même présentation lors d'une autre conférence académique, à l'intérieur ou à l'extérieur du Canada;
- C) Une personne souhaitant voyager en Égypte dans le cadre de leurs études, soit pour se joindre à des fouilles commanditées par la SSEA ou pour mener des recherches sur le terrain.

Les catégories de candidatures retenues pour financement seront déterminées en fonction des applications reçues lors de l'appel aux candidatures pour le colloque des chercheurs. Les personnes souhaitant appliquer pour la bourse doivent signaler leur intérêt dans leur soumission d'une présentation en indiquant selon quelle catégorie ils postulent. Pour plus de détail, visitez le site internet de la société au www.thessea.org.